
قمارخانه هاي آنلاين همچنان قرباني مي گيرند؛ 
 حتي ح�الا كه پلي�س فت�ا جدي ت�ر از قبل به 
دنبال شناسايي و بستن س�ايت ها و كانال هاي 
ش�رط بندي و قمارخانه هاي اينترنتي اس�ت و 
براي بس�تن درگاه هاي پرداخت اينترنتي آنها 
با بانك مركزي هم تفاهمنامه هايي امضا ش�ده 
است. اما با وجود اين، روزگذشته رئيس پليس 
فتا از شناس�ايي و انهدام قمارخانه اي خبر داد 
كه 31ه�زار عض�و از خانواده ه�ا و گرايش هاي 
مختلف داش�ت! با تم�ام اينها اگ�ر همين حالا 
هم به س�راغ صفح�ات ش�بكه هاي اجتماعي 
برويد با انواع و اقس�ام س�ايت هاي شرط بندي 
و قماربازي مواجه خواهيد ش�د؛  قمارخانه هاي 
آنلاين�ي ك�ه خيلي هايش�ان صفح�ات فيك 
هس�تند، اما همچن�ان به حي�ات خ�ود ادامه 
مي دهن�د. س�ايت هاي ش�رط بندي واقعي هم 
با تنگ ترش�دن حلقه پليس فتا و بسته ش�دن 
درگاه هاي اينترنتي بانك ها  خود را به روزرساني 
ك�رده و خري�د و فروش ش�ان را بر مبن�اي ارز 
ديجيتال يا هم�ان بيت كويين ارائ�ه مي كنند. 
چند سالي مي شود كه پاي قمارخانه هاي مجازي 
به دنياي حقيقي باز ش��ده اس��ت و ب��ه جاي آنكه 
طعمه هاي خود را به داخل قمارخانه بكش��انند، با 
نفوذ در فضاي مجازي و با انتخاب در دسترس ترين 
حالت ممكن يعني از ش��بكه هاي اجتماعي، تلفن 
همراه اين قمارخانه هاي آنلاين هستند كه در تمامي 
ساعات شبانه روز به سراغ قماربازان آماتور و حرفه اي 
مي روند تا در ش��رايطي كه ه��ر روز آينده پيش رو 
مبهم تر از روز قبل مي شود جوانان را مجاب كنند، 
مي شود با يك كليك يك شب ره صدساله را رفت و 
پول باد آورده اي را به دست آورد. اين قمارخانه ها و 
سايت هاي شرط بندي در طول مسابقات جام جهاني 
فوتبال بازارشان حسابي گرم شده بود و كم نبودند 
افرادي كه مجاب مي ش��دند با ي��ك پيش بيني و 
مبلغي اندك مي توانند با برنده شدن پول كلاني را 
به دست بياورند و شيريني اين قمار با شانس، آنها را 
هرچه بيشتر به فرورفتن در اين باتلاق براي به دست 
آوردن پول بادآورده بيشتر وا مي داشت. اما كساني 
كه وارد اين سايت ها شده اند به خوبي دريافته اند كه 

چندبرابر آنچه را كه با يك كليك به دست مي آورند 
با يك كليك هم مي توانند از دست بدهند!

  قمارخانه آنلايني با 31هزار عضو
حالا مدتي است كه پليس فتا هوشيارانه تر از قبل به 
ميدان آمده تا سايت هاي شرط بندي و قمار بازي را 
كه با همراهي بانك ها و درگاه هاي رسمي بانكي كار 
خود را انجام مي دهند، تحت فشار قرار دهد و طي 
تفاهمنامه اي كه با بانك مركزي داش��ته، توانسته 

است تا حدود زيادي اين ماجر را سر و سامان بدهد. 
س��ردار س��يدكمال هاديان فر رئيس پليس فتا از 
شناسايي و كشف يك پرونده قماربازي در مازندران 

خبر مي دهد؛ پرونده اي با 31هزار عضو !
س��ردار كمال هاديان فر در اين ب��اره مي گويد: در 
اين پرونده 50ميليارد تومان در حساب فردي بود 
كه مسدود ش��د، اما مهم تر اينكه وقتي از دوستان 
خواستم افرادي را كه قمار مي كردند احضار كنند، 

اعلام ش��د كه تعداد اعضاي اين كانال 31هزار نفر 
بوده  اس��ت؛ آن هم آدم هاي مختلفي از خانواده و 

گرايش هاي مختلف. 
وي ب��ا تأكيد ب��ر نگران��ي پلي��س از اي��ن ماجرا 
خاطرنش��ان كرد: البته ما نيز بيكار ننشستيم و در 
ايام عيد143درگاه بانكي را با همكاري ش��اپرك و 

دستگاه قضايي مسدود كرديم. 
به گفت��ه رئيس پليس فت��ا، بخش مهم��ي از اين 

سايت ها هم خارج از كشور اداره مي شود. 
وي مي افزايد: در خصوص دس��تگيري چند نفر از 
سرشبكه ها كه در تركيه هستند نيز پيگيري هاي 
لازم را از طريق پليس اينترپل انجام داده ايم تا تحت 
تعقيب قضايي قرار گرفته و بعد از دس��تگيري به 

كشور استرداد شوند. 
  بيت كويين به جاي ريال

»س��امانه كاش��ف« تدبير پليس فتا براي مقابله با 
سايت هاي قمار و شرط بندي است كه موجب شده 
تا حدود زيادي بساط اين س��ايت ها جمع شود. با 
اين سامانه، بانك مركزي با همكاري ساير بانك ها 
و شركت ش��اپرك به محض اعلام مقامات قضايي 
رسيدگي كننده به جرائم رايانه اي شماره حساب هاي 
اختصاص يافته به قمار و شرط بندي و ساير جرائم 
رايانه اي و درگاه هاي پرداخت الكترونيكي مربوط 
به اين جرائم را مسدود و وجوه حاصله را با دستور 
قضايي تا تعيين تكليف نهايي توقيف مي كنند. اما 
اين رويكرد پليس با تغيير رويكرد سايت هاي قمار 
و شرط بندي همراه بوده است. اين سايت ها كه حالا 
نمي توانند با پول خودم��ان و در درگاه هاي بانكي 
كارش��ان را انجام دهند به پول ه��اي مجازي روي 
آورده اند و براي بازي و شرط بندي در اين سايت ها 
بايد بيت كويين داش��ته باش��يد. تهيه بيت كويين 
هم چندان كار سختي نيست. صرافي هاي آنلاين 
مدتي است كه با چراغ سبز دولت به صورت علني 

بيت كويين معامله مي كنند. 
نكته جالب اينجاست كه تغييرات قيمت بيت كويين 
به حدي است كه يك لحظه تعلل و تأخير در خريد 
و فروش آن، ممكن است چندين دلار سود يا زيان 
براي خريدار و فروشنده ايجاد كند و اين خود يعني 

قماري تازه در دنياي قماربازان!

| روزنامه جوان |  ش��ماره 5454

884984403سرويس اجتماعي 88498440سرويس اجتماعي

سه ش��نبه 6 ش��هريور 1397 | 16 ذي الحج��ه 1439 |

از روزگذشته دعوي قضايي ايران عليه امريكا بر سر نقض تحريم ها در ديوان بين المللي دادگستري به جريان افتاد

آغاز زورآزمايي حقوقي ايران و امريكا در لاهه

تعطيلات تابستاني توجيه علمي و سياسي ندارد 
دبير شوراي عالي آموزش و پرورش: 

 به روزرساني قمارخانه هاي آنلاين 
با جايگزيني ارز ديجيتال به جاي ريال!

رئيس پليس فتا از شناسايي و انهدام قمارخانه اي با 31هزار عضو خبر داد

دي�وان بين الملل�ي دادگس�تري، عالي ترين 
مرجع حقوقي سازمان ملل براي حل مناقشات 
بين المللي روزگذشته اولين جلسه رسيدگي 
به شكايت ايران از امريكا را در دستور كار قرار 
داد. شكايتي كه با استناد به قرارداد مودت ميان 
ايران و امريكا و به منظور نقض برجام از جانب 
امريكا به جريان افتاد. پيشتر از شروع دادگاه در 
مجامع بين المللي و حقوقي بحث هاي زيادي در 
اينباره شد و پيش بيني مي شد، امريكا قصد دارد 
صلاحيت ديوان را در اين پرونده زير سؤال ببرد. 
اكنون گفته مي شود، نمايندگان ايران از همان 
روز اول قصد داشتند در گام اول 15قاضي ديوان 
را متقاعد كنند كه اين نهاد صلاحيت رسيدگي 
به اين پرونده را دارد. اي�ن دادگاه در حالي كار 
خود را آغاز كرده كه روند اس�تماع نمايندگان 
دو طرف ت�ا چه�ار روز ادامه خواهد داش�ت. 
يك ماه قبل بود كه ايران دادخواستي 19صفحه اي 
مبني بر تجديدنظر در تحريم هاي اقتصادي امريكا 
عليه ايران با اس��تناد به عهدنامه مودت به ديوان 
اداري لاه��ه ارائه ك��رد. رئيس ديوان ه��م بعد از 
دريافت شكواييه ايران، با ارسال نامه اي رسمي به 
وزارت خارجه امريكا از اين كشور خواست، مادامي 
كه رأي ديوان در اين پرونده صادر نشده از اعمال 
تحريم هاي يك جانبه عليه ايران خودداري كند. 
اما مطابق معمول، امريكا وقعي به اين دستور ننهاد 
و بسته تحريمي خود عليه ايران را دقيقاً در نيمه 
اوت سال جاري )3 هفته پيش( آغاز كرد. اكنون در 

حالي كه قرار است تا چهار ماه نوامبر سال جاري 
)13 آبان 97( بس��ته دوم تحريمي ايران ش��امل 
نفت و بخش بانك��ي ايران اجرايي ش��ود، دعوي 
قضايي ايران عليه امريكا بر سر تحريم ها به جريان 

افتاده است. 
  آغاز زورآزمايي ايران و امريكا

پيش از اين نيز از آنجايي كه بحث شكايت ايران به 
لاهه نقل محافل حقوقي بود، اساتيد حقوقي تأكيد 
داشتند امريكا قصد دارد صلاحيت ديوان را در اين 
پرونده زير سؤال ببرد و اثبات احراز صلاحيت اوليه 

)prima facie( ديوان براي رسيدگي به ماهيت 
دعوي گام دش��واري براي ايران خواهد بود. حالا 
اين نمايندگان حقوقي ايران هس��تند )جمشيد 
ممتاز - قاضي ويژه ايران، محسن محبي - وكيل 
اي��ران در لاهه( ك��ه در اولين گام قص��د دارند تا 
15قاض��ي دائم ديوان بين المللي دادگس��تري را 
متقاعد كنند كه اين نهاد صلاحيت رسيدگي به 

شكايت ايران را دارد. 
  به چالش كشيدن عملكرد امريكا در لاهه 
براساس زمانبندي اعلام شده، روزگذشته نوبت 

نماينده ايران بود كه شكايت كشورمان از امريكا 
را در دادگاه لاه��ه اعلام كند. محس��ن محبي، 
وكي��ل دولت اي��ران در دادگاه لاه��ه در همان 
ابتدا از تأخي��ر 40روزه دادگاه لاهه در برگزاري 
جلسه رس��يدگي به ش��كايت ايران گلايه كرد. 
نماينده ايران در ادامه تصميمات امريكا را مغاير 
با قوانين بين المللي خواند و از دادگاه بين المللي 
دادگستري )لاهه( خواستار رس��يدگي به آنها 
شد. وي در اين باره تصريح كرد: عملكرد ايالات 
متحده، مباني حق��وق بين المل��ل و حاكميت 
قانون در روابط بين الملل را به چالش مي كشد و 
اين مسئله قطعاً به نفع صلح و امنيت بين المللي 
نيست، بلكه كاملاً برعكس باعث تشديد بي ثباتي 

در جهان مي شود. 
گفته مي شود، پروفسور فرانسوي حقوق بين الملل 
كه در جلسه روزگذشته دادگاه لاهه حضور داشته، 

به دفاع از ايران در برابر امريكا پرداخته است. 
اين دادگاه كه از روزگذش��ته در محل كاخ صلح 
ديوان دادگس��تري بين المللي كار خ��ود را آغاز 
كرده اس��ت تا 30اوت 2018 ) 8 ش��هريور 97( 
ادامه خواهد داش��ت. امريكا در آخرين س��اعات 
جلسه روزگذشته ديوان،  لايحه اي در رد صلاحيت 
ديوان براي بررسي دعوي ايران ارائه كرد. بسياري 
از حقوقدانان و كارشناس��ان معتقدند كه ديوان 
صلاحيتش را براي بررسي دعوي ايران عليه امريكا 
احراز نخواهد كرد. البته نظر مخالف هم وجود دارد؛ 

به هر حال لااقل تا چهار روز ديگر بايد صبر كرد. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 احسان محمدي توئيت زد: فضاي مجازي پرشده از كساني كه بدون 
نگاه كردن به تلويزيون، تمام برنامه هايش را آش��غال مي دانند؛ بدون 
خواندن روزنامه مي گويند، روزنامه نگاران بي س��وادند؛ بدون خواندن 
حتي يك جلد كتاب در سال، مدام در هر حوزه اي اظهارنظر مي كنند... 

اين همه جسارت و حماقت را از كجا مي آوريد؟

احس�ان رفعتي توئي�ت زد: خواس��تم بگم م��ن دي وي دي ها از 
4000بالاتر رفت، ديگ��ه نخريدم. تئاتر 40تومن ش��د، ديگه نرفتم. 
سينمايي  ام كه بليطشون 15 تومن هست رو نمي رم، گوشت و مرغ هم 
كه نيست گشنه بمونم، نهايتش نمي بينم. خواستم فقط بگم همه مون 

منفعت  طلبيم و هر جا به نفعمون باشه صدامون در مي آد.

حميد حاجي پ�ور توئيت زد: رفتيم ب��راي اجاره خونه، صاحبخونه 
ميگه 100ميليون پول پيش و اجاره هم ماهي يك س��كه بهار آزادي! 
ميگم مگه از مستأجر مهريه مي خواي كه سكه مي گيري؟ ميگه هميني 

كه هست! علي بركت الله.

تونل زمان با انتشار اين عكس توئيت زد: گزارش خيلي محرمانه 
ساواك از قاچاق موادمخدر توسط اشرف پهلوي و توزيع بين درباريان 

پهلوي در سال 1338.

زهرا هاب توئيت زد: رئيس اتحاديه هتلداران خراسان فقط نسبت 
به ازدواج موقت با عراقي ها حساس هستن؟! يعني بقيه كشورها مهم 
نيست، فقط بايد در مورد عراق حساس باشيم؟! دقت كرديد از وقتي 
ايران و عراق در شكست داعش متحدشدن و نقش امريكا كمرنگ شده، 

هر روز يه خبر منفي در مورد عراق مياد؟ از انتقال آب تا اين يكي!

ژان وال�ژان توئيت زد: صبح زدم بيرون، الان رس��يدم خونه. همه 
خوابيده بودن به جز مادرم، منتظرم بود. واس��م شربت درست كرده 
بود و اصرار داشت كه بخورم. چش��ماش قرمز بود، ازش پرسيدم كه 
چي شده. گفت تا اين موقع ش��ب كار نكن، نگرانتم. اگه هر روز، هر 
ساعت، هر دقيقه دست مادرامونو ببوسيم بازم كمه. قدرشونو بدونيم 

تا دير نشده.

حبيب تركاشوند توئيت زد: برخلاف نظر بنده و خيلي از كارشناسان 
كرباسيان افتاد تا نشان دهد اين خانه دولت است نه مجلس.

 ايران جمشيدي با انتشار اين عكس توئيت كرد: پيشنهاد مي شه 
كسي كه تونسته شتر رو اون تو جا كنه، پيداش كرده و وزير اقتصادش 

كنيم! اون كسيه كه مي تونه مشكلاتمون رو حل كنه.

 ابوحي�ران دروني توئيت ك�رد: ظريف گفته: دري��اي عمان رو به 
چيني ها اجاره نداديم، فقط اجازه صيد داديم! اين منطق خيلي خوبه؛ 

مثلًا ديگه نگيم اجاره خونه، بگيم اجازه  سكونت. 

سيدامير سياح توئيت زد: نتيجه تدابير تيم اقتصادي دولت: ميلگرد 
از آهن  قراضه ارزان تر است. رانتخوارها ميلگرد به  نرخ دولتي مي خرند، 
به آهن قراضه تبديل و صادر مي كنند آقايان! يا ندانم كاريد يا خائن در 
هر دو صورت داريد اقتصاد ايران را به فلاكت مي كشانيد، برويد همانجا 

كه با منت پاسپورتش را گرفته ايد.

حسيني قاسمي توئيت زد: تا وقتي در ميان »مفسدين اقتصادي« 
نام مقامات فاسد و منتسبان به آنها نباشد، مردم اقدامات دستگاه هاي 

مسئول را نمايش مي دانند. 

مسعود ملكياري توئيت زد: شب عيد خبرم دادن كه به توسعه 
كتابفروشي ها وام 4درصد ميدن. به لطف دوس��تي رفتم دنبالش. 
كتابفروشي هشتاد متري يه نفره شده 300متري 10 نفر شاغل. سر 
دووندن و حالا ميگن اعتبار ندارن. كاش درس��ت نباشه كه مافياي 
نش��ر يك ميليارد به بالا گرفتن. اين وام حق ماست كه داريم جون 

مي ديم. كيا گرفتن؟

عليرضا سزاوار

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش  2

متين زاهدي 
  گزارش  یک

   رئيس سازمان غذا و دارو به مردم اطمينان خاطر داد كه نگران دارو 
نباشند، برنامه ريزي لازم در اين حوزه انجام ش��ده و حتي در شرايط 
سخت نيز دارو تأمين مي شود و مش��كل عمده و جدي در تأمين دارو 

نداريم. 
   شهردار تهران از افتتاح 10كيلومتر از خط 6 متروي تهران در نيمه 

دوم سال جاري خبر داد. 
   مديركل تأمين مس��كن كميته امداد از واگ��ذاري 50هزار واحد 
مسكن مهر به مددجويان و تكميل بيش از 4هزار مسكن تخريبي زلزله 

كرمانشاه تا پايان سال جاري خبر داد. 
   رئيس س��ازمان م��دارس غيردولت��ي گفت: كيفيت آموزش��ي و 
رتبه بندي مدارس هيئ��ت امنايي در دس��تور كار اس��ت و در تهران 

32مدرسه مكلف به استرداد شهريه شدند. 
   رئيس پليس راه گفت: اس��تان هاي ش��مالي، اصفهان، آذربايجان 
شرقي، خراس��ان رضوي و آذربايجان غربي استان هايي هستند كه در 

تابستان سال جاري بيشترين متوفي تصادفات را داشتند. 
   رئيس پليس راهور ناجا گفت: در ماه اول تابستان برابر آمار پزشكي 
قانوني حدود 5درصد كاهش جانباختگان در س��فرهاي درون شهري 

داشته ايم. 
   رئيس پليس ترافيك ش��هري گفت: 43درصد تصادفات را اقشار 
بي سواد يا داراي تحصيلات مقطع ابتدايي رقم زدند و 4درصد تصادفات 

را دارندگان مدرك تحصيلي فوق ديپلم به بالا. 
    معاون حمل و نقل سازمان راهداري گفت: پيش بيني مي شود كه 
روز جمعه 30 شهريورماه مصادف با عاشوراي حسيني پرترافيك ترين 

جاده ها را در سطح كشور شاهد باشيم. 
   مديرعامل س��ازمان تأمين اجتماعي گف��ت: مابه التفاوت افزايش 
حقوق بازنشس��تگان تأمين اجتماعي در فروردين ماه، از شهريورماه 

براساس حروف الفبا پرداخت مي شود. 

نيره ساري
  گزارش  3

سايه سنگين »بالاشهري «ها
يكي از اعضاي شوراي شهر تهران سهم شمال شهري ها در بودجه را دو برابر 

جنوب شهري ها اعلام كرد. 
مجيد فراهاني ضمن انتقاد از عدم توزيع عادلانه منابع در سطح شهر تهران 
خطاب به معاون برنامه ريزي و توسعه شهرداري تهران گفت: شكاف عميق 
ميان شمال و جنوب شهر سبب شد، مردم پاي صندوق هاي رأي بيايند. 
عدم تحقق توزيع ناعادلانه منابع به گونه اي است كه منطقه 17 و 15 رتبه 

21 و 22 را از نظر توسعه يافتگي در ميان مناطق دارند.
اين در حالي اس��ت كه براس��اس ماده 140 قانون برنامه دوم، شهرداري 
موظف است منابع را به صورت عادلانه و متعادل توزيع كند، به نحوي كه 
سرانه بودجه تخصيصي هر شهروند در پهنه جنوبي در مقايسه با ميانگين 

سرانه بودجه اختصاصي در مناطق بيست و دو گانه متعادل شود. 
تكليف ماده 140 در طول اجراي برنامه پنج س��اله دوم شهرداري تهران 
هم محقق نشده و تأكيدات و مطالبات ش��وراي شهر هم نتيجه چنداني 
نداده است. به همين دليل هم اين عضو شورا از مردم تهران عذرخواهي 

كرده است. 
با استناد به بند 3 ماده 71 قانون شوراها درمي يابيم كه لزوم تحقق توزيع 
عادلانه منابع بودجه از طريق س��رانه بودجه تخصيصي به هر شهروند در 
قانون تأكيد شده است. بايد منتظر بود تا شايد در جريان بودجه 98 به اين 
روند تبعيض و تفاوت دو برابري سرانه بودجه نسبت به يك شهروند ساكن 
در مناطق شمالي تهران در مقايس��ه با شهروند ساكن در مناطق جنوبي 

تهران پايان داده شود. 
عدم وجود توازن در توسعه  شهري تهران، يك معضل بزرگ است كه علت 
اين امر را بايد در توزيع ناعادلانه  درآمدها بين مناطق مختلف شهرداري 

جست وجو كرد. 
معمولاً روال بر اين بوده هر كدام از مناطق شهرداري از محل درآمدهاي 
خود به احداث پروژه بپردازند كه همين امر باعث توسعه  نامتوازن پايتخت 

شده است. 
در واقع مناطق برخوردار، درآمد بيشتري نسبت به مناطق كم برخوردار 
دارند، به همين دليل حجم پروژه هاي احداثي در اين مناطق بالاست. اين 
معضل تنها متعلق به پايتخت نيست و بسياري از كلانشهرهاي ديگر هم 
از آن رنج مي برند. اين مشكل موجب ش��ده كه بسياري از شهرستان ها و 

محله هاي آسيب پذير از سرانه توسعه اندك خود رنج ببرند. 
شوراي عالي استان ها يكي از نهادهايي است كه با رايزني با وزارت كشور 
مي تواند سهم بيشتري از ماليات بر ارزش افزوده را به شهرداري ها بدهد. 
همين نهاد هم بايد در ش��يوه تعلق بودجه به ش��هرداري ها ورود كند و 
شوراهاي شهري كش��ور را نس��بت به تبعيض در بودجه هاي شهرداري 

هوشيار كند. 

 ۶۷۷۵ پروژه روستايي
 در هفته دولت افتتاح شد

مع�اون ام�ور دهياري ه�اي س�ازمان ش�هرداري ها و دهياري هاي 
كش�ور از افتت�اح 6775پ�روژه عمران�ي و خدمات�ي توس�ط 
دهياري ها ك�ه در هفت�ه دولت س�ال جاري با صرف اعتب�اري بالغ 
ب�ر 6475ميلي�ارد ري�ال در مناطق روس�تايي كش�ور خب�ر داد. 
س��عيدرضا جندقيان با بيان خبر فوق به صدور مجوز تأس��يس بيش از 
37هزار دهياري در روستاهاي كش��ور تا ابتداي شهريور97 اشاره كرد و 
گفت: به موجب قانون شوراها و اساسنامه، تشكيلات و سازمان دهياري  ها 
مصوب سال 1380 هيئت وزيران، نهاد دهياري وظيفه اجراي طرح هاي 
عمراني و خدماتي را در روستاهاي كشور بر عهده دارد كه با صرف اعتبارات 

ملي، استاني و محلي انجام مي شود. 
وي افزود: پروژه هاي دهياري ها به لحاظ نوع، ش��امل بهس��ازي معابر، 
بهداش��ت محيط و مديريت پسماند، ايمني و آتش نش��اني، ساماندهي 
آرامستان و گلزار ش��هدا، احداث س��اختمان دهياري، اماكن ورزشي و 
فرهنگي، بوستان روستايي و فضاي سبز مي باشد كه در هفته دولت امسال 
6775پروژه افتتاح و به بهره برداري  رسيد و به طور ميانگين براي هر پروژه 

حدود 955ميليون ريال هزينه شده است. 
جندقيان در تشريح وضعيت پروژه هاي دهياري ها كه در هفته دولت سال 
جاري افتتاح شد، گفت: بيشترين تعداد پروژه ها مربوط به بهسازي معابر 
روستايي با 4774پروژه، معادل 70درصد كل پروژه هاست كه اين پروژه ها 
طيف وسيعي از پروژه هاي خرد مقياس، مانند اجراي طرح هادي، احداث 

پل، آسفالت معابر، روشنايي معابر را در برمي گيرد. 
معاون امور دهياري هاي سازمان شهرداري ها و دهياري هاي كشور با بيان 
اينكه دهياران موظف به فراهم كردن زمينه هاي لازم براي بهبود وضعيت 
زيست محيطي روستا و ساماندهي پارك ها و فضاهاي سبز هستند، گفت: 

در هفته دولت امسال 489 پروژه در اين قالب به بهره برداري  رسيد. 
جندقيان در ادامه با اشاره به اينكه دهياري به عنوان مركز مديريت بحران 
روستا معرفي شده و وظايفي را در اين راستا بر عهده دارد، گفت: در هفته 
دولت امس��ال 353 پروژه در زمينه ايمني و آتش نش��اني در روستاهاي 

كشور افتتاح شد. 
وي افزود: همچنين 316 پروژه مربوط به احداث ساختمان ها و تأسيسات 
مرتبط با فعاليت هاي مختلف اداري شامل س��اختمان دهياري و دفتر 

شوراي اسلامي روستا هم در هفته دولت امسال به بهره برداري رسيد. 

آخر تابستان براي آموزش و پرورش شروع تكاپو براي استقبال از 
عيد تحصيلي است كه گويا امسال با داغ تر شدن بحث تعطيلات 
زمستاني، كمي شدت و سرعت بيشتري يافته است. زيرا ممكن 
اس�ت، مانن�د بس�ياري تصميمات خلق الس�اعه ديگ�ر تصميم 
بر اين ش�ود كه س�ال تحصيلي 98- 97 تعطيلات زمس�تاني را 
به خ�ود ببينن�د و بنابراين براي جبران س�اعت هاي كم ش�ده از 
چرخه تعليم و تربيت مهر سال تحصيلي از ش�هريور آغاز شود. 
اين خبر را روزگذشته رسانه ها به نقل از مهدي نويد ادهم دبير شوراي 
عالي آموزش و پ��رورش كه از طرفداران تعطيلات زمس��تاني مدارس 
است، منتشر كردند. وي كه در نشست خبري به مناسبت هفته دولت 
س��خن مي گفت، با بيان اينكه ما موافق تعطيلات زمستاني مدارس 
هستيم به شرط آنكه اجازه تغيير زمان شروع سال تحصيلي را داشته 
باشيم، گفت: اگر مجلس قانونش را تغيير دهد و ما بتوانيم تاريخ شروع 
مدارس را به شهريور بياوريم، مي توانيم تعطيلات زمستاني هم داشته 
باش��يم كه مزايايي هم دارد. دبيركل ش��وراي عالي آموزش و پرورش 
در پاسخ به پرسش��ي درباره تعداد روزهاي آموزشي، تاريخ بازگشايي 

مدارس و تعطيلات زمستاني مدارس عنوان كرد: زمان آموزش از جمله 
مؤلفه هاي اصلي تعليم و تربيت است. چند تعبير از زمان آموزش وجود 
دارد، زمان شروع و پايان سال تحصيلي، تعداد روزهايي كه دانش آموز 
در يك هفته به مدرسه مي رود و همچنين زنگ كلاسي را تحت عنوان 
س��اعات آموزش��ي نام مي برند. در دوره ابتداي��ي پيش بيني كرديم، 
دانش آموز 900ساعت در مدرس��ه حضور داشته باشد كه از ميانگين 
حضور دانش آموزان كشورهاي منطقه بالاتر هم هست، اما تعطيلات 

ناخواسته به دلايلي چون آلودگي هوا آسيب مي زند. 
  تمركز تعطيلات توجيه علمي ندارد

نويد ادهم افزود: يكي از راه هاي برون رفت از اين مش��كل كه براساس 
مطالعات به آن رس��يديم، كوتاه كردن تعطيلات تابستاني است كه به 
نظر ما تعطيلات تابستان توجيه علمي، فرهنگي، اقتصادي، آموزشي و 
سياسي ندارد. پيشنهاداتي داشتيم و از مجلس خواستيم، اختيار تنظيم 
ابتدا و انتهاي سال تحصيلي را به دولت و آموزش و پرورش بسپارند كه 

به نتيجه نرسيد. 
وي با بيان اينكه، مي شد ساعت شروع مدارس را بر حسب تقسيم بندي 

استان ها به چهار اقليم ش��ناور مي كرديم، گفت: ما موافق تغيير اين 
تعطيلات هستيم به شرط آنكه اجازه تغيير زمان شروع سال تحصيلي را 
داشته باشيم. اگر مجلس قانونش را تغيير دهد و ما بتوانيم تاريخ شروع 
مدارس را به شهريور بياوريم، مي توانيم تعطيلات زمستاني هم داشته 

باشيم كه مزايايي هم دارد. 
  سرك گرانقيمت محيط زيست در كار آموزش و پرورش

بنا بر اين گزارش، اگرچه اجراي طرح تعطيلات زمستاني در دو سال 
گذشته به طور جدي ميان دولتي ها و مجلسي ها در آمد و شد است، اما 
آنچه مشهود است، اين است كه هيچ نهادي حاضر نيست هزينه هاي 
اجراي اين طرح نو را بپذيرد. از طرفي ورود بي مقدمه و غيركارشناسي 
اداره محيط زيست به مسئله تعطيلات مدارس در زمستان و گره زدن 
اين طرح با كنترل پيامدهاي آلودگي هوا، مجلس را در موضع مخالف 

قرار داده است. 
در نتيجه بعيد به نظر مي رس��د، آموزش و پرورش ب��راي تغيير تقويم 
آموزش��ي،  زمان كافي براي قانع كردن نماين��دگان مجلس و تدارك 

مقدمات بازگشايي زودهنگام مدارس را داشته باشد.

س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

ضرورت توزيع لوازم التحرير در مدارس 
اكبری - تهران: از مسئولان تقاضا می شود كه در آستانه بازگشايی 
مدارس، لوازم و التحرير و تجهيزات را از طري��ق مدارس توزيع كنند 
 تا والدين بتوانن��د اين اقلام را با قيمت مناس��ب ب��رای دانش آموزان 

تهيه كنند. 

چرا وزارت ارتباطات پيام های تبليغاتی را کنترل نمی کند
سليمانی - تهران: اخيراً پيام های تبليغاتی زيادی به گوشی های 
همراه ارسال می شود كه در آن از صاحب گوشی درخواست می شود تا 
با ارسال يك عدد اطلاعات بيشتری را در خصوص پيام های تبليغاتی 

دريافت كند. 
به نظر می رس��د عده ای س��ودجو در پش��ت اين پيام های تبليغاتی 
درصدد هس��تند تا هزينه های زي��ادی را به م��ردم تحميل كنند. 

درخواست می شود با اين متخلفين برخورد شود.


